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اســامی تیم منتخب کشتی آزاد کشورمان برای حضور 
در جــام »یاشــاردوغو« ترکیــه در حالی اعلام شــد که 
نامی از »حســن یزدانی« قهرمان جهان و المپیک و دیگر 
عنوان داران جهانی کشورمان نیســت اما اتحادیه جهانی 
اعلام کرد که این قهرمان کشورمان به همراه چند عنوان 

دار جهانی در استانبول حضور خواهند یافت.
به گزارش ایرنــا، رقابت های بین المللی کشــتی آزاد 
جام یاشــاردوغو به عنوان مرحله اول رنکینگ )مسابقات 
بین المللی( اتحادیه جهانی کشتی برای مسابقات جهانی 
ســال ۲۰۲۲ روزهای ۶ تا ۸ اسفندماه در شهر استانبول 

ترکیه برگزار می شود.
اتحادیه جهانی کشــتی در گزارشــی در این خصوص 
نوشــت: نخســتین رویداد از چهار رویداد سری رنکینگ 
ســال ۲۰۲۲ خواهد بود که در آن کشتی گیران به دنبال 
جمع آوری امتیازات اولیه برای مســابقات جهانی ســال 

۲۰۲۲ در ماه سپتامبر )شهریور و مهر ۱۴۰۱( هستند.
حسن یزدانی، جردن باروز )آمریکا(، زائوربک سیداکوف 
)روســیه(، ویکتور چوبانو )مولداوی(، رضا کایالپ و طاها 
آکگل از ترکیــه از قهرمانان المپیک و جهان و چهره های 

سرشناس حاضر در جام یاشار دوغو هستند.
ترکیه بــا حضور حداکثر ۳ کشــتی گیر در هر وزن و 
با ۳۰ کشتی گیر بیشــترین نفرات را دارد. »رضا کایالپ« 
دارنده مــدال برنز و نقره المپیک و طــلای جهان، برای 
نخســتین مرتبه پس از المپیک توکیو وارد میدان خواهد 
شــد در حالی که آکگول پس از کســب مــدال برنز در 

مسابقات جهانی اسلو در حال استراحت بود.
ســلیمان آتلــی آزادکار المپیکی ترکیــه در وزن ۶۱ 
کیلوگرم و ســونر دمیرتاش نیــز در وزن ۷۴ کیلوگرم به 
همراه رمضان ســاری قهرمان زیر ۲۳ سال اروپا در وزن 

۷۹ کیلوگرم دیگر نمایندگان ترکیه هستند.
ایران نیز تیم قدرتمندی را به همراه »حسن یزدانی« به 
همراه دارد و در کنار او »محمدرضا گرایی« دارنده مدال 
طلای جهان و المپیــک در وزن ۶۷ کیلوگرم نیز حضور 
دارد. ستارگان جوانی همچون علیرضا سرلک دارنده مدال 
نقــره جهان، رحمان عموزاد خلیلــی قهرمان نوجوانان و 
جوانان جهان، میثم دلخانی دارنده مدال طلای کشــتی 

فرنگی جهــان در وزن ۶۳ کیلوگــرم، امیرمحمد یزدانی 
دارنده مدال نقره جهان و مجتبی گلیج دارنده برنز جهان 
از جمهوری اسلامی ایران نیز تا ۲ هفته دیگر در استانبول 

حضور خواهند داشت.
قزاقســتان نیز با یک تیم بزرگ بــا حداقل ۲ نفر در 
هــر وزن نیز در این پیکارها حضور خواهد داشــت. همه 
نگاه ها در این تیم به عدلان عســکراف دارنده مدال نقره 
زیر ۲۳ ســال جهان و قهرمان آســیا خواهــد بود که در 
نهایت از ۶۱ کیلوگرم به وزن ۶۵ کیلوگرم المپیکی رفت. 
همچنین فدراسیون کشــتی روسیه حضور در جام یاشار 
دوغو را به عنوان انتخابی تیم ملی این کشور برای حضور 
در مســابقات قهرمانی ۲۰۲۲ اروپا در مجارستان در نظر 

گرفته است.
زائوربیک ســیداکوف به همراه چرمــن والیف قهرمان 
جــام یاریگین در وزن ۷۴ کیلوگرم رقابت ســختی را در 
جام استانبول برای پوشیدن پیراهن تیم ملی در مسابقات 
قهرمانــی اروپا خواهند داشــت. این رقابــت در وزن ۶۵ 

کیلوگــرم نیز وجــود دارد جایی که »شــمیل مامدوف« 
قهرمان جام یاریگین و پاگیر شــاخیف دارنده مدال طلا 

در جام یاشار دوغو حضور خواهند داشت.
همچنین انتظار می رود روسیه از رقابت های بین المللی 
جام دانکلوف بلغارستان که یک هفته قبل از جام یاشاردغو 
ترکیه برگزار می شــود، بــه عنوان رقابت هــای انتخابی 
قهرمانی اروپا در برخی دیگر از وزن ها اســتفاده کند و به 
همین دلیل این احتمال وجود دارد که سیداکوف، ولیف، 

ممدوف و شاخیف را در استانبول نبینیم.
باروز قهرمــان المپیک برای اولین بــار پس از رکورد 
ششمین قهرمانی جهان به کشتی بازخواهد گشت. انتظار 
می رود که او در وزن ۷۹ کیلوگرم امتیازات رنکینگ خانه 
را به دست آورد. چاندلر مارستلر و دیوید مک فادن دیگر 
نمایندگان آمریکا در وزن ۷۹ کیلوگرم در ترکیه هستند.

جوزف مکنا و ایوان هندرســون نیــز از تیم آمریکا در 
وزن ۶۵ کیلوگرم هستند در حالی که جردن الیور، جیمز 
گرین و آنتونی اشنولت در وزن ۷۰ کیلوگرم خواهند بود. 

مارک هال نیز در وزن ۸۶ کیلوگرم کشتی خواهد گرفت.
گزارش اتحادیه جهانی کشــتی در حالی منتشر شده 
است که فدراسیون کشتی ۱۹ بهمن ماه ترکیب متفاوتی 

را منتشر کرده است.
اســامی نفرات اعزامی به جام یاشاردوغو ترکیه براساس 

اعلام فدراسیون کشتی به این شرح است:
۵۷ کیلوگرم: سیدعلی عظیمی

۶۱ کیلوگرم: محمدباقر یخکشی و سعید انوری
۶۵ کیلوگرم: مرتضی قیاسی و رحمان رحیم پور

۷۰ کیلوگرم: امیرمحمد یزدانی و علی اکبر فضلی
۷۴ کیلوگرم: محمدصادق فیروزپور

۷۹ کیلوگرم: علی سوادکوهی
۸۶ کیلوگرم: مجتبی اصغری و علی منصوری

۹۲ کیلوگرم: احمد بذری
۹۷ کیلوگرم: محمدحسین محمدیان

ابــاذر  )ســرمربی(،  درســتکار  پژمــان  همراهــان: 
اسلامی )مربی( و بابک امجدی )داور(.

بر اســاس برنامه این مسابقات، قرعه کشی تمامی اوزان 
عصر روز جمعه ۶ اسفندماه برگزار و رقابت های اوزان ۹۷ 
و ۱۲۵ کیلوگرم روز شــنبه ۷ اسفند و مسابقات ۵۷، ۶۱، 
۶۵، ۷۰، ۷۴، ۷۹، ۸۶ و ۹۲ کیلوگرم روز یکشــنبه برگزار 
می شود. لازم به ذکر است مسابقات هر روز در همان روز 

به پایان می رسد.
اتحادیه جهانی کشــتی مسابقات ســری رنکینگ در 
سرتاسر جهان، آفریقا و آسیا را به عنوان قاره های میزبان 

برای دو مسابقه باقی مانده در سال ۲۰۲۲ انتخاب کرد.
براین اساس نخستین مسابقه دارای سیستم رنکینگ 
تورنمنت بین المللی جام یاشــار دوغو است که روزهای ۵ 
تا ۸ اســفند ۱۴۰۰ )۲۴ تا ۲۷ فوریه( در استانبول ترکیه 
برگزار خواهد شد. دومین رویداد دارای رنکینگ در آلماتی 
قزاقستان روزهای ۱۲ تا ۱۵ خرداد ۱۴۰۱ )۲ تا ۵ ژوئن( 
برگزار خواهد شــد. متئو پیلکونه سومین تورنمنت دارای 

رنکینگ نیز یکم تا پنجم تیر ۱۴۰۱ برگزار خواهد شد.
آخرین سری از این نوع مسابقات نیز قرار است در قاره 
آفریقا و به میزبانی تونس برگزار شود. زمان برگزاری این 

پیکارها روزهای ۲۳ تا ۲۶ تیر )۱۴ تا ۱۷ ژوئیه( است.

مدیر تیــم ملی فوتبال امیــد می گوید با 
ورود دبیرکل فدراســیون فوتبال به مشکلات 
کادرفنی تیــم ملی و به گفتــه مهدوی کیا، 
قــرارداد کادرفنی تیم المپیک نهایی شــده 

است.
محمــد محمدی در گفت و گو با ایســنا، 
دربــاره علت برگزار نشــدن اردوی تیم ملی 
فوتبال امید در بهمن ماه و شــایعات مختلف 
در ارتبــاط با بــروز برخی مشــکلات گفت: 
قرارداد مربیان تیم ملی دیر تنظیم شد و فیفا 
دی را از دســت دادیم. اگر اتفاق بدی نیفتد 
حتما در فروردین ۱۴۰۱ اردو خواهیم داشت.
او بــا بیان اینکه ظاهرا قرارداد مربیان تیم 
ملی امضا شده است گفت: کامرانی فر خودش 
زحمت کشید و مســتقیما با مهدوی کیا در 

تماس بــود. من هم بــا مهدوی کیا صحبت 
کردم و گویا بندهایی که در گذشته قول داده 
شده بود، به قرارداد مهدی اضافه شده است. 
این موارد در گذشــته مورد توافق قرار گرفته 
بود اما در هنگام تنظیم قرارداد وجود نداشت.
مدیــر تیم ملی فوتبال امید خاطرنشــان 
کرد: ۴۸ ســاعت قبل بــا مهدوی کیا حرف 
زدم. او گفت قرارداد نهایی شــده است. دیگر 
نمی دانم امضاء شــده اســت یا خیر اما فکر 

می کنم مشکلی نباشد.
محمدی یادآور شد: با توجه به برنامه تیم 
ملی بزرگسالان در فیفا دی، شرایط پیچیده 
شــده بود که آقــای کامرانی فر و کســرایی 
زحمــت کشــیدند و این موضــوع پیگیری 
شد. با این حســاب اگر اتفاق خاصی نیفتد، 

مــا در فروردین ماه اردوی خودمان را برگزار 
می کنیم و برای حضور در جام ملت های زیر 

۲۳ سال آسیا آماده می شویم.
او با اشاره به اعلام فهرست ابتدایی تیم ملی 
امید برای حضور در بازی های آسیای هانگژو، 
در واکنش بــه اینکه آیا بازیکنــان این تیم 
انگیزه قهرمانی در آسیا و معافیت از سربازی 
را دارند، گفت: اصلا خاطرم نبود. برای بچه ها 
یک اتفاق خوب اســت کــه بتوانند قهرمانی 
آســیا را به لحاظ معنوی به دست بیاورند و 
از طرفی هم با معافیت از سربازی، برای بنده 
کار راحــت تری خواهد بود کــه تیم را روانه 

مسابقات المپیک کنم.
مدیر تیم ملی امیــد ادامه داد: امیدواریم 
بازی های آسیایی مقدمه ای برای هدف اصلی 

مــا یعنی حضور در المپیــک ۲۰۲۴ پاریس 
شود. برای ما هم مهم است که نتایج خوبی را 

در بازی های آسیایی به دست آوریم.
تیم ملی فوتبــال امید ایران در اواســط 
خرداد در مسابقات قهرمانی زیر ۲۳ سال آسیا 

)جام ملت های زیر ۲۳ ســال آســیا( شرکت 
خواهد کرد و ســپس آماده مسابقات فوتبال 
بازی های آسیایی هانگژو چین می شود. هدف 
نهایی شاگردان مهدوی کیا حضور در المپیک 

۲۰۲۴ پاریس است.

ســعید علی نژادیــان می گویــد خــداداد 
افشــاریان و رضــا ســخندان می توانند وضع 
داوری را بهبود ببخشــند و ســر و سامانی به 

اوضاع بدهند. 
ســعید علی نژادیان، کمک داور بین المللی 
پس از خداحافظی از دنیای داوری در گفت وگو 

با ایسنا، در خصوص این تصمیم بیان کرد: این 
اتفــاق به هر حال باید رخ مــی داد زیرا طبق 
قوانین کمیته داوران، داوران بین المللی تا ۴۶ 
ســال می توانند قضاوت کنند و متاسفانه بالا 
رفتن سن باعث این جدایی تلخ من از داوری 
شد. خداحافظی ام از داوری مثل جدایی عاشق 

از معشوق بود. او درباره شرایط داوری فوتبال 
ایران و رونــد صعود یا نزولی قضاوت ها عنوان 
کرد: به هر حال داوری ما پس از رفتن داورانی 
چون محســن ترکی، سعید مظفری زاده، نوید 
مظفری و مسعود مرادی دچار خلا شد؛ حتی 
علیرضا فغانی هم جوان همان دوره بود و هنوز 
آن خلا در داوری پر نشده است. البته داوران 
با اســتعدادی مثل برادران حیدری و موعود 
بنیادی فر هستند اما به هر حال برای بازگشت 
به اوج داوری ایران، بایــد به جوانان بها داده 
شود و از ســنین کم روی داوران کار کنند تا 
از ۲۷ تا ۴۰ ســالگی، هم داور باتجربه و پخته 
و هم بین المللی داشــته باشیم. روند صعودی 
داوری به همه چیز وابسته است؛ از حق الزحمه 
گرفته تا فشــار رسانه ها و مردم. در چند وقت 
اخیر به قدری فشــارها روی داوری زیاد شده 
که داور با استرس وارد زمین می شود و همین 
امر ناخــداگاه روی عملکردش تاثیر می گذارد. 
به همین داوران فعلی اگر زمان داده شــود و 

تحت فشــار قرار نگیرند، مطمئن هســتم که 
اشتباهات داوری به حداقل می رسد.

علی نژادیان درباره ایــن که کمیته داوران 
و خداداد افشــاریان می تواند سبب پیشرفت 
داوری شــوند، اظهار کرد: هم افشاریان و هم 
سخندان از جنس داوران امروزی هستند و با 
شرایط و مشکلات آشنا هستند. این دو وظیفه 
ســنگینی دارند زیرا بایــد کوتاهی های دوره 
قبلی کمیته که به خاطر انتخابات فدراسیون 
صورت گرفت را جبــران کنند که به نظر من 
تاکنون نیز موفق بوده اند. من برای آن ها آرزوی 
موفقیت می کنم و احســاس می کنم داوری با 
این روش به روزهای خوبش برمی گردد. البته 
از ایــن مورد نگذریــم که داوری مــا نیاز به 
تکنولوژی روز داوری دارد و شــما نمی توانی 
بدون مواد اولیه، کیفیتی در ســطح بازی های 
اروپایی و بین المللی داشته باشی. امیدوارم هر 
چه زودتــر VAR و تکنولوژی خط دروازه به 
داوری ما افزوده شــود که اضافه شدن این ها، 

مقدار زیادی از فشار روی داوران را می کاهد. 
او درباره خاطرات تلخ و شیرینش از داوری نیز 
توضیــح داد: تلخ ترین خاطره ام همین جدایی 
اســت زیرا من این شــغلم را دوست داشتم و 
جدایی به اجبار رقم خورد. من خوشبختانه در 
۸ داربی و سه یا ۴ فینال جام حذفی سوت زدم 
و خدا را شــکر در هیچ کدام اشتباهی نداشتم. 
داربی هایی بود که در آن ها اشــتباه داوری رخ 
می داد اما خوشــحالم که من همیشه درست 
قضاوت کردم و پرچم های خوبی زدم. من ۱۱ 
ســال داور بین المللی بودم و از کارنامه ای که 

برای خودم کسب کرده ام، راضی هستم.
این کمک داور بین المللی و بازنشســته در 
خصــوص مطالباتش از فدراســیون فوتبال و 
کمیته داوران گفت: تمام مطالبات ســال های 
قبــل پرداخت شــده و فقط ایــن چند بازی 
 AFC آخر نیم فصل مانده اســت. البته فیفا و
بــه خاطر تحریم هــا، هنوز پول این ۴ ســال 

بازی های بین المللی را نداده است.

فدراسیون دوچرخه ســواری در سال های 
اخیر تبدیل به ویرانه ای شــده که مدت زمان 
زیــادی می خواهد تا بتــوان آن را دوباره از نو 

ساخت.
بــه گزارش ایســنا، فدراســیون دوچرخه 
سواری در گذشته یکی از فدراسیونهای مدال 
آور ایران بود که حداقل در آسیا جزو مدعیان 
قرار داشت. این فدراسیون تیم های باشگاهی 
کنتینانتال مطرحی داشــت کــه با حضور در 
تورهای مختلف نقش بسزایی در موفقیت های 
دوچرخه ســواری ایران داشــتند اما در این 
ســالهای اخیر می توان گفت این فدراســیون 
تبدیل به خرابه ای شده که چیزی از آن باقی 

نمانده است.
در بحث استعدادیابی و ساختن پشتوانه از 
مدتها پیش رکابزنان با ســابقه و کارشناسان 
این هشدار را داده بودند که در سالهای آینده 
فدراسیون در مورد پشــتوانه سازی با مشکل 
مواجه می شود چون هیچ اقدامی برای ساختن 
رکابزنان آینده دار انجام نشــده است. اکنون 
هم تعداد رکابزنانی که بتوان برای آنها شانس 
کسب مدال قائل شد، شاید به سختی بتوانند 

به تعداد انگشتان دو دست برسند.
 انبار انباشته از تجهیزات

 از رده خارج
 بحث تجهیزات دوچرخه سواری ایران در 
بدترین شرایط خود قرار دارد و حتی تیمی که 
قرار است به قهرمانی آسیا اعزام شود با کمبود 
تجهیزات به روز و دوچرخه های جدید مواجه 
اســت. اگر به انبار فدراســیون سر بزنید تنها 
چیزی که موجود اســت تجهیزات قدیمی و از 

رده خارج است.

در حال حاضــر رکابزنان یــا از تجهیزات 
خودشان استفاده می کنند و یا تجهیزاتی که از 
ســوی باشگاه در اختیارشان قرار گرفته است. 
در این سالها دوچرخه های به روز تهیه نشده و 
حتی در بخش پیست اکثر دوچرخه ها مربوط 

به سال ۲۰۱۰ به قبل است.
 از خانه نشینی دوچرخه سواران
 تا مدال آسیا که آرزو شده است

در ســال های گذشــته رکابزنــان دائم در 
مســابقات بین المللی بودند امــا الان علاوه 
براینکه تیم های باشــگاهی ترغیب نمی شوند 
تا اعزامی داشــته باشند، بدنامی ایران در بحث 
دوپینگ هم باعث شــده که دعــوت نامه از 
ســوی کمیته برگزاری تورها بــرای ایرانی ها 
صادر نشــود. در ســالهای اخیر به اجبار تیم 
باشــگاهی از ایــران را دعــوت می کردند که 
بخاطــر جایگاه خــوب آنهــا در رنکینگ بود 
اما پــس از اینکه یا تیم ها منحل شــدند و یا 
اعزامی نداشــتند و در رنکینــگ افت کردند ، 
این اجبار برای کمیته برگزاری تورها برداشته 
شــد. البته بحث اقتصادی هم مطرح بوده که 
افزایش هزینه ها باعث کم شدن اعزام ها شده 
است اما فدراســیون هم برای جذب اسپانسر 
تلاش مضاعفی نداشــت تــا حداقل یک یا دو 
اعــزام در ســال انجام دهد تا ایــن چنین در 
رنکینــگ جهانی افت نکنــد. حضور رکابزنان 
ایران در مسابقات و رویدادهای مختلف بسیار 
کمرنگ شده است تا جایی که عملًا آنها خانه 
نشین شده اند و شاید تنها در سال حضور در 
مسابقات قهرمانی آسیا و هر چهار سال یکبار 
بازی آســیایی و المپیــک را تجربه می کنند. 
حضور در مســابقات قهرمانی جهان که دیگر 

به رویا تبدیل شــده است. برای رشته ای که 
همیشه در آسیا مدال آور بوده ، اکنون کسب 
مدال هم تبدیل به آرزو شــده اســت. نتایج 
ســال های اخیر نشــان می دهد ایران از دیگر 
رقبای آســیایی خود بسیار عقب افتاده است. 
در این میان تنها چیزی که باقی مانده است، 
تعدادی رکابزن است تلاش می کنند ته مانده 
انگیزه خــود را حفظ کنند تا شــاید اتفاقات 

خوبی در این رشته رقم بخورد.
 فدراسیون بی جا و مکان

 با خروارها بدهی
 فدراسیون دوچرخه سواری دو واحد خود 
را در مرکز تهران فروخت تا در مجموعه آزادی 
صاحب یک ساختمان بزرگ و لوکس شود اما 
تنهــا چیزی که در حال حاضر وجود دارد این 
اســت که دو واحد ســاختمان فدراسیون از 
دســت رفت پول آن بر باد رفــت و تنها یک 
ســاختمان نیمه کاره و بدهــی میلیاردی به 
پیمانکار باقیمانده اســت. از طرفی زمین آن 
هم اســتیجاری اســت و فدراســیون موظف 
اســت که به شرکت توسعه و تجهیز اجاره هم 

پرداخت کند.
این فدراسیون از شــرکت توسعه و تجهیز 
گرفته تا بیمه و پیمانکار بدهکار است و حتی 
کنفدراســیون آســیا هم از ایران طلب دارد و 
هیچ همتی در این ســالها نبــوده که حداقل 
حق عضویت سالانه فدراسیون پرداخت شود. 
در حال حاضر آنچه که مســئولان قبلی برای 
دوچرخه ســواری باقی گذاشته اند یک خرابه 
اســت که عملًا هر روز هم بــه ویرانه های آن 
اضافه می شود. سوال این است که چرا نظارتی 
انجام نمی شــود و دیگر باید چه اتفاقی برای 

دوچرخه ســواری بیفتد تا یــک نهاد نظارتی 
ورود کند و مســئولان وقت را بخواهد که چه 
بلایی سر دوچرخه ســواری آورده اند که این 
رشــته حتی مکانی برای اسکان ندارد و بخش 
اداری آن مجبور اســت در کمپ تیم های ملی 

ادامه فعالیت دهد.
 مجمع فدراسیون هم مقصر است

در این میان مجمع دوچرخه ســواری هم 
جــزو مقصران اســت. مجمــع بالاترین رکن 
تصمیم گیــری در یک فدراســیون اســت. 
تمام اعضــای مجمع در این ســالها شــاهد 
نتیجــه نگرفتن در رویدادهــای مهم، از بین 
رفتن اســتعداد ها و از دست رفتن ساختمان 
فدراســیون بودند اما هیچ کــدام از آنها ورود 
نکردنــد و از مســئولان وقت نخواســتند که 
پاســخ بدهند چه بلایی سر دوچرخه سواری 
دارد می آید. خود اعضــای مجمع این اختیار 
را به رئیس فدراســیون دادند که ســاختمان 
فدراســیون را بفروشــد و اکنــون آن ها هم 

باید پاســخگو باشــند. از طرفی در این سالها 
بارها رسانه ها به مشــکلات دوچرخه سواری 
پرداختنــد اما چرا اعضای مجمع به ســادگی 
از کنار تمام مشــکلات فدراســیون گذشتند. 
تنها کاری که در این ســالها از اعضای مجمع 
شــاهد بودیم این بوده که یک یا دو روز دور 
هــم در تهران جمع شــوند و هــر آنچه که 
فدراســیون می گوید را مهر تایید بزنند و بعد 
به شهرهایشان برگردند. هیچکدام از آنها یک 
بار هم نشد تصمیمات و نتایج فدراسیون را به 

چالش بکشد. 
اکنــون هم دوچرخــه ســواران خیلی به 
آینده این رشــته خوشبین نیســتند زیرا هر 
کســی که برای ریاســت می آید باید از صفر 
مطلق شــروع به ســاختن کند کــه این کار 
هزینه زیادی می خواهد و البته زمان بر اســت 
و شــاید برای ســال ها نباید انتظار بازگشت 
 دوچرخه ســواری به دوران درخشان قبلی را 

داشته باشیم.

حضور ستارگان کشتی آزاد ایران در جام یاشاردوغو ترکیه

قرارداد مهدوی کیا نهایی شده است

گفت وگو با کمک داور بین المللی:

خداحافظی از داوری، مثل جدایی از معشوق بود

خرابه ای به نام فدراسیون دوچرخه سواری!

مسن ترین استاد بزرگ شطرنج ۱۰۰ ساله شد
فدراسیون جهانی شــطرنج خبر داد که 
مسن ترین اســتاد بزرگ شطرنج ۱۰۰ ساله 
شــده اســت. به گزارش گروه ورزشی مردم 
سالاری، فدراسیون جهانی شطرنج خبر داد 
که مسن ترین اســتاد بزرگ شطرنج در قید 
حیات، ۱۰۰ ســاله شده اســت. فدراسیون 
جهانی در باره او نوشــت: یوری آورباخ در گذشته یک شخصیت افسانه ای بود و 
حالا باید بگوییم که مسن ترین استاد بزرگ شطرنج ۱۰۰ سالگی خود را جشن 
می گیرد. او سال گذشته کرونا را شکست داد و امروز ۱۰۰ سالگی خود را جشن 
گرفت. وضعیت او در ســال گذشته به دلیل ابتلا به کرونا باعث شد که پای این 
شــطرنج باز به بیمارستان باز شود اما او توانست سلامتی خود را به دست آورد. 
آورباخ از دوران جوانی اســتعداد زیادی داشت و قوای جسمانی خود را به اندازه 
ذهنش پرورش می داد. والیبال اولین فعالیت ورزشــی بود که او با استفاده از قد 
خود به طور جدی به آن پرداخت. او هم چنین عاشــق هاکی و اســکی بود. این 
شطرنج باز روس درباره نحوه زندگی خود گفت: یک زندگی سالم با تمرینات بدنی 
فراوان بسیار مهم است. فدراسیون جهانی ادامه داد: به احتمال بسیار زیاد فعال 
بودن ذهن او نقش مهمی در ســلامتی او ایفا کرده اســت. او از آن دسته افرادی 
اســت که اساسا هرگز بازنشسته نشد و تا جایی که سلامتی اش اجازه می داد به 
کار ادامه داد. در اواخر سال ۲۰۱۶، او هم چنان هر چهارشنبه از باشگاه شطرنج 
مرکزی در بلوار گوگولوفسکی بازدید می کرد تا با استعدادهای جوان ملاقات کند 

و به آن ها مشاوره دهد.

اعزام تیم ملی فوتسال زیر ۱9سال به مسابقات کافا
۱4 بازیکن اعزامی  به مسابقات کافا مشخص شدند

تیم ملی فوتسال زیر ۱۹سال امروز جهت 
شرکت در مســابقات کافا عازم قرقیزستان 

شدند
به گزارش گروه ورزشــی مردم سالاری، 
تیم ملی فوتسال زیر ۱۹سال که از ۱۳ بهمن 
آخرین دور تمرینات آماده سازی خود را جهت 
شــرکت در رقابتهای فوتسال کافا آغاز کرده بود، در نهایت ساعت ۱۵:۰۰ دیروز 
تهران را به مقصد قرقیزستان ترک می کند. امیرحسین صبوحی، میلاد رجب زاده 
گلی، علی عبد معبودی، محمدحسین باز یار، سوران بالکانه، محراب پور جعفر، 
میلاد براهوئی، امیرحســین دهقان، علی جوزری، آرتا رضایی، عرفان محمدپور، 
امیرحمزه صدیق زاده، امیر مرادی و امیرحسین تقوی چهارده بازیکنی هستند 

که طبق نظر علی صانعی، سرمربی تیم عازم این رقابتها شدند

توافق پرسپولیس با بیرانوند 
محرومیت قرمزها منتفی شد

پرســپولیس و علیرضا بیرانوند چگونه با 
یکدیگر توافق می کنند؟

به گــزارش فوتبالــی، علیرضــا بیرانوند 
جدیدتریــن فردی اســت که با شــکایت از 
پرسپولیس باعث پنجره شدن نقل و انتقالات 
این باشگاه شده و گفته می شود تا زمانی که 
پرسپولیس طلب ۲.۵ میلیارد تومانی دروازه بان اسبقش را پرداخت نکند، قرمزها 

حق ثبت قرارداد بازیکنان جدیدشان را نخواهند داشت.
در شــرایطی که بعد از بیانیه تند باشگاه پرسپولیس علیه بیرانوند، این خبر 
مطرح شد که دروازه بان بواویشتا حاضر به صحبت و توافق با رضا درویش نشده 
اما روایت دیگری هم درباره این ماجرا منتشــر شــده که بر اساس آن، بیرانوند 
همه موارد را بر عهده وکیلش ) مصطفی ســلیمانی( گذاشته است تا او توافقات 
لازم را در این زمینه با باشگاه پرسپولیس انجام دهد. قرار است طبق توافق بین 
وکیل با مدیرعامل باشگاه پرسپولیس، این باشگاه یک میلیارد از طلب علی بیرو 
را به صورت نقــد پرداخت کند و بابت مابقی مطالبات به نماینده بیرانوند چک 
مدت دار داده شــود تا او اقدامات قانونی را جهت باز شدن پنجره نقل و انتقالاتی 
پرسپولیس انجام دهد. مدیر روابط عمومی پرسپولیس در صحبتهای امروزش این 
موضوع را تائید کرد که مطالبات بیرانوند به صورت قسطی به او پرداخت خواهد 
شد و پنجره نقل و انتقالاتی قرمزها هم باز می شود تا این باشگاه بتواند بازیکنان 
مورد نظر یحیی گل محمدی را در زمســتان جذب کنــد. به گفته مدیر روابط 
عمومی پرســپولیس، قرار است توافقات با بیرانوند و وکیلش امروز نهایی شود تا 

پرسپولیس مشکلی برای فعالیت در بازار نقل و انتقالات نداشته باشد.

آمار شگفت انگیز درخواست حضور 
در جام جهانی 2۰22 

 مردم از اقصی نقاط جهان برای حضور در 
جام جهانی ۲۰۲۲ استقبال بی نظیر کرده اند. 
بــه گــزارش خبرگزاری فارس،نشــریه 
»فرانس فوتبال« در گزارشی به درخواست 
عجیــب و غریب بــرای خریــد بلیت جام 

جهانی ۲۰۲۲ قطر پرداخت.
طبق گزارش های ارائه شده از سوی فیفا تاکنون ۱۷ میلیون نفر برای خرید 
بلیت جهانی ۲۰۲۲ درخواست دادند و مردم از اقصی نقاط جهان برای حضور 

در این تورنمنت جهانی ابراز علاقه کردند.
بیشــترین تقاضا از کشــور میزبان یعنی قطر بوده است. سپس بعد از قطر 
بیشــترین درخواســت ها به ترتیب از کشــورهای آرژانتین، برزیل، انگلیس، 
فرانسه، هند، مکزیک، عربستان سعودی، امارات متحده عربی و ایالات متحده 

بوده است.
قیمــت ارزان ترین بلیت ها فقط برای ســاکنان قطــر، ۴۰ ریال قطر )۱۱ 
دلار( خواهد بود. قیمت بلیت در نظر گرفته شــده ارزان ترین قیمت در جام 
جهانی از زمان جام جهانی ۱۹۸۶ اســت. فیفا در این تورنمنت بزرگ فوتبالی 
می خواهد۵۰۰ میلیون دلار از ســهم میزبانی و بلیت فروشی کسب کند. این 
کشور کوچک انتظار ۱.۲ میلیون بازدید کننده را دارد اما از آنجایی که هتل ها 
اتاق های کافی ندارند، هزاران طرفدار در کشتی های کروز در طول این رویداد 
اقامت خواهند داشــت. جام جهانی فوتبال ۲۰۲۲ بیست و دومین دوره جام 
جهانی فوتبال است که از ۲۱ نوامبر تا ۱۸ دسامبر ۲۰۲۲ )۳۰ آبان تا ۲۷ آذر 

۱۴۰۱( در قطر برگزار خواهد شد.

هر ورزشکاری مجوز اعزام نمی گیرد
مصوبه ستاد عالی در مورد اعزام رشته های رکوردی

 به بازی های آسیایی
ســتاد عالی بازی های آسیایی و المپیک 
برای رشته های رکوردی و اعزام ورزشکاران 
به بازی های آسیایی هانگژو محدودیت هایی 

را در نظر گرفته است. 
به گزارش خبرنگار مهــر، اعزام کاروان 
»کیفی« به بازی های آسیایی ۲۰۲۲ مبنای 
کار کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش برای حضور در این دوره بازی هاست. 
این مســئله ملاک عمل و تصمیم گیری در نشست های ستاد عالی بازی های 
آسیایی و المپیک است؛ تا آنجا که منجر به تعیین چارچوب برای ورزشکاران 

رشته های رکوردی و اعزامشان در قالب آن شده است. 
ستاد عالی اینگونه مصوب کرده که در مورد رشته های رکوردی فقط مجوز 
اعزام به ورزشــکارانی داده شــود که جزو ۴ نفر برتر بازی های آســیایی قرار 
بگیرند. البته این مصوبه در بخش بانوان با نگاه حمایتی بوده است؛ به طوری 
کــه قرار گرفتن در جمع ۸ ورزشــکار برتر بازی ها ملاک اعــزام خواهد بود. 
نوزدهمین دوره بازی های آســیایی طی روزهای ۱۹ شــهریورماه تا ۳ مهرماه 
سال آینده به میزبانی هانگژو چین و در ۴۰ رشته برگزار می شود. دوومیدانی، 
بســکتبال، بوکس، شمشــیربازی، والیبال، تیراندازی، قایقرانی، وزنه برداری، 
کشــتی، تکواندو، کاراته، کوراش، ووشو، ورزش های صعودی، کبدی، اسکیت، 
تیروکمان، فوتبال، هندبال، شــنا شــیرجه واترپلو، ژیمناســتیک، دوچرخه 
ســواری، شطرنج، بازیهای الکترونیک، سپک تاکرا، تنیس روی میز، اسکواش 
)بانوان(، بدمینتون، تنیس )بانوان(، سه گانه و سوارکاری ۳۱ رشته ای هستند 

که اعزامشان به بازی های آسیایی تصویب شده است.

اخبار کوتاه

ورزشی


